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Onderwerp:  Steun aan reisbranche noodzakelijk 

 Leusden/Rotterdam, 12 juni 2020 

Geachte mevrouw Keijzer, 

Nogmaals dank voor het gesprek dat de reisbranche met u heeft gevoerd op 26 mei jl. Wij refereren 
ook even aan ons overleg met VVD-kamerleden en uw gesprek daarna met Remco Dijkstra over de 
problematiek van de reisbranche.  U gaf in ons gesprek aan de problematiek van de reisbranche te 
herkennen. Voor de aanpak heeft u verwezen naar de algemene maatregelen in het eerste en in het 
tweede steunpakket van de overheid. Over eventuele aanvullende maatregelen zouden in ieder geval 
niet vóór 1 september besluiten kunnen worden genomen. Voorts heeft u verwezen naar de later die 
week gepubliceerde garanties van de overheid aan Stichting Garantiefonds Reisgelden (SGR).  

Uiteraard zijn we blij met garanties die aan SGR worden gegeven! Het geeft de consument 
garantie/zekerheid in het geval ondernemers failliet gaan. Het helpt echter de reisondernemer zelf 
niet. Uiteraard maakt de branche gebruik van de door de overheid gepresenteerde steunpakketten, 
maar wij vrezen dat dit de reisbranche onvoldoende helpt.  De coronacrisis treft ons allemaal, maar de 
reisbranche misschien wel het hardst. Reeds in januari 2020 moesten Nederlandse reisorganisaties 
hun klanten vervroegd terughalen uit China. De Wet op de Pakketreisovereenkomst verplicht 
reisorganisaties deze repatriëring kosteloos te doen. In de maanden daarna, vanwege een ontradend 
reisadvies naar alle landen, heeft de reisbranche in totaal  125.000 klanten moeten repatriëren. 
Weliswaar kosteloos voor de klant, maar tegen hoge kosten voor de reisbedrijven.  
Daarbij komt dat de branche geen reizen kan uitvoeren en reizen moet annuleren die klanten al in 
2019 en begin 2020 hebben geboekt. Ook dit is kosteloos voor klanten, maar wederom niet voor de 
reisbedrijven, die inmiddels verplichtingen zijn aangegaan met leveranciers, airlines, e.d.  
Tenslotte is er vanaf half maart door klanten vrijwel geen reis meer geboekt bij reisbedrijven.  

Inmiddels zijn kappers en horeca incl. terrassen weer open, maar komt het boeken van reizen maar 
zeer moeizaam op gang. Er kan op dit moment maar naar een beperkt aantal EU-landen worden 
gereisd en gelet op de protocollen is dat ook nog eens reizen ‘met de handrem erop’. Voor reizen 
buiten Europa is de vraag of dat in 2020 überhaupt mogelijk wordt. Per saldo verwacht de sector voor 
2020 een omzetdaling van zeker 75%.  
Kortom: de reisbranche is dus het eerst en misschien het zwaarst getroffen, loopt enorme schade op 
door het annuleren van boekingen die soms ver vóór de coronacrisis zijn gemaakt, en zal als één van 
de laatste sectoren weer uit de crisis kruipen.  

Gelukkig heeft het kabinet de bijzondere positie van de reisbranche erkend. In het eerste pakket van 
maatregelen doet het kabinet de toezegging met een passende compensatie te komen voor de 
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